Reminder – Deadline extended 

Please Circulate 

Call for Papers 

International Seminar Past and Present. Revisiting the Demographic Transitions in the South through Individual Longitudinal Data 
Mumbai, India, 17-19 January 2013
Organized by the IUSSP Scientific Panel for Historical Demography, in collaboration with the International Institute for Populations Studies (IIPS), Mumbai. 

Deadline for submission of abstracts extended to: 30 July 2012. 

Demographic transition is a worldwide process with a high heterogeneity according to the wealth of nations, socioeconomic status, cultural background, human and social capital, and so on. Moving to the South, in Mumbai, India, the IUSSP Panel on Historical Demography proposes a walk from the present to the past through an exploration of individual and family histories. Indeed, the demography of developing countries was and still remains the demography of growing masses of populations. Nevertheless, during the last decades new approaches have emerged using individual longitudinal data, which take into account living contexts. The aim of this workshop is to bring together researchers to explain the recent history of demographic research in the South, the conditions in which new forms of data collection at micro level have appeared, their development and appropriation at a national/regional level, as well as the heuristic challenges in analysis and cross-cultural c! omparisons. Last but not least, the aim is also to show how these data change our understanding of the demographic transitions. The main focus will be on Asian and African countries but researchers who are working on other regions are welcome. 

A full announcement for this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/hisdem/call13.php. 

Submissions
Researchers interested in presenting their work at the seminar are invited to submit a proposal on the IUSSP website by 30 July 2012. Submissions must include a short 200-words abstract and an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper. 

Papers submitted should be unpublished. The Panel plans to publish a set of the papers presented at the seminar as a special issue of a peer-reviewed journal or in an edited volume. 

Submission should be made by the author who will attend the seminar. If the paper is co-authored, please indicate the name(s) and affiliation(s) of co-author(s) at the end of the abstract. 

The working language at the seminar will be English. Abstracts and final papers should therefore be submitted and presented in English. 

Authors will be notified by 1 September 2012 on the acceptance of their paper. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 15 December 2012. 

For additional information, please contact one of the following Panel members: 
Faujdar Ram (fram@iips.net), 
Michel Oris (Michel.Oris@unige.ch). 



Rappel – Date limite prolongée 

A diffuser le plus largement possible 

Appel à communications 

Séminaire international : Passé et présent. Revisiter les transitions démographiques dans le Sud à travers des données individuelles longitudinales
Bombay, Inde, 17-19 janvier 2013
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP de démographie historique, en collaboration avec l’International Institute for Populations Studies (IIPS), Mumbai. 

Date limite de soumission des résumés prolongée au 30 juillet 2012. 

La transition démographique est un processus mondial avec cependant une grande hétérogénéité en fonction de la richesse des pays, du statut socioéconomique, du milieu culturel, du capital humain et social, etc. En organisant ce séminaire dans un pays du Sud, à Mumbai, en Inde, le Comité de démographie historique propose un voyage du présent vers le passé à travers l’exploration d’histoires individuelles et familiales. En effet, la démographie des pays en développement a été et reste encore la démographie des larges populations en croissance. Néanmoins, au cours des dernières décennies, de nouvelles approches ont vu le jour utilisant des données individuelles longitudinales qui prennent en compte les contextes de vie. L'objectif de ce séminaire est de réunir des spéci! alistes de ce domaine pour expliquer l'histoire récente de la recherche démographique dans le Sud, les conditions dans lesquelles de nouvelles formes de collecte de données micro sont apparus, leur développement et leur appropriation au niveau national/régional, ainsi que les défis heuristiques que posent l'analyse et les comparaisons interculturelles. Enfin, l'objectif est également de montrer comment ces données modifient notre compréhension des transitions démographiques. Le séminaire portera principalement sur les pays asiatiques et africains mais les chercheurs qui travaillent sur d'autres régions sont les bienvenus. 

L’annonce complète (en anglais) pour ce séminaire est accessible sur le site web de l’UIESP : http://www.iussp.org/Activities/hisdem/call13.php. 

Soumissions en ligne :
Les chercheurs souhaitant présenter leurs travaux lors du séminaire sont invités à soumettre leur proposition sur le site de l'UIESP avant le 30 juillet 2012. La soumission doit comprendre un résumé court de 200 mots et un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète. 

Les communications soumises doivent être inédites. Le comité prévoit de publier une sélection des communications présentées lors du séminaire dans un numéro spécial d'une revue scientifique ou dans un ouvrage scientifique. 

Les soumissions doivent être effectuées par l'auteur qui compte assister au séminaire. Veuillez indiquer, le cas échéant, les noms et institutions des co-auteurs à la fin du résumé court. 

La langue de travail lors du séminaire sera l'anglais. Les résumés et les communications complètes devront être rédigés et présentés en anglais. 
Les auteurs seront notifiés au plus tard le 1er septembre 2012 de l'acceptation de leur proposition. En cas d'acceptation sur la base d'un résumé, la communication complète devra être téléchargée sur le site de l'UIESP au plus tard le 15 décembre 2012. 

Pour plus d'informations, veuillez contacter un des organisateurs du séminaire :
Faujdar Ram (fram@iips.net), 
Michel Oris (Michel.Oris@unige.ch). 

